

In the Name of Allah, the Most Beneficent, the Most Merciful

"And say: "Work (righteousness): Soon will Allah observe your work, and His Messenger, and the Believers"

[To the] Supreme Religious Authority Grand Ayatollah Al-Sayyid Ali Al-Hussaini Al-Sistani (may Allah prolong his life)
Assalamu Alaykum wa Rahmatullah wa Barakatoh,

Our Grand Sayyid: Al-Ayn Foundation, whose seeds you planted and whose buds you watered, is now using its branches and leaves to shade the orphans, widows and displaced of Iraq. Day after day, it is expanding its branches and offices in Iraqi provinces and districts, hoping to offer its services to more of the deprived in our society. It continues to sponsor and care for the orphans of the volunteer martyrs, who answered your call to protect our land and honour from the filth of Daesh. It also continues to care for the families of the victims of terrorist attacks that have taken place in the areas targeted by blind terrorism, taking away fathers, brothers and sons from their families. This is in addition to caring for orphans of believers who have passed away due to natural causes.

The Foundation obtained public benefit status, which results in a reduction in tax liability, following the huge expansion in its work, number of sponsors and volunteers, and the growth of Sadaqa Jariya projects that it manages, which either provide services or produce profits for orphans. Additionally, it achieved special consultative status with the United Nation's Economic and Social Council. Furthermore, it gained membership in Unicef, entered into significant agreements with international organisations, and obtained testimonies from various sections of society. This has placed the Foundation in line with other international organisations. It has also completed, thanks to Allah, the process of solidly and legally registering all its branches and offices outside of Iraq. This has made it easier for believers to support these offices and to provide assistance to the orphans of Iraq through them.

The number of orphans sponsored by the Foundation has increased, exceeding fifty thousand this year. The Foundation has also opened its doors to receive, provide full assistance to, and establish programmes and projects for widows, the displaced, the ill and the wounded. Those in charge of these programmes and projects have worked to ensure that they provide the most effective and modern services in our dear country. All of this has been based on your continuous advice and guidance.

Our Grand Sayyid: the expenses of the Foundation have consequently increased, in light of the above, and due to the Foundation's constant efforts to improve the standard of sponsorship provided to the orphans, the needy and the displaced, to the best standard possible, and to provide them with medical (including psychological), educational, and recreational services, self-sufficiency projects, and to build and refurbish their houses. This is in addition to continuing to provide financial and in-kind assistance which it has been doing since its establishment. The increased number of orphans documented and sponsored, and the expansion of work to include the needy, displaced, ill and wounded has increased the burden on the Foundation.

Our Foundation is honoured, with all its staff and volunteers in Iraq and globally, to express its gratitude and great appreciation to your eminence for your continued care for the Foundation throughout the period of its work, with your blessings and authorisation to collect religious dues and to spend them on the orphans and widows of the believers. This authorisation has been in place since 6 Safar 1428AH, and was extended again on 25 Safar 1430AH, then on 10 Safar 1433AH, and then again on 12 Safar 1436AH. All of this has happened under the care and supervision of his eminence Sheikh Amjad Riyadh (may Allah prolong his support).

We therefore submit this request to extend the period of authorisation for this work now that the previous period has elapsed, so the believers from inside and outside of Iraq can contribute to the expenses of caring for orphans and supporting the needy and displaced and ill, through the following:

- 1) Religious dues, including both Sahn Al-Imam and Sahn al-Sada.
- 2) Donations collected in specified boxes which are considered received Sadaqa as per your authorisation, in addition to electronic Sadaqa and all types of Sadaqa.
- 3) Continual charity (Sadaqa Jariya), and the one-third of the inheritance of the deceased, and the management of charitable endowments (Waqf), all of which is used to construct buildings as Waqf under the custodianship of the supreme religious authority, and the profits of which go to the orphans.
- 4) General donations and in-kind assistance such as clothes, food, household items, electrical equipment, and construction material.
- 5) Zakat, Kaffaras, Rad Al-Mathalim, Majhool Al-Malik, Zakat Al-Fitra, and the share of one-third of Udhhiyyas of pilgrims (Hujaj), which are apportioned to the needy.
- 6) Supporting the work of the Foundation (purchasing donation boxes, the costs of field visits to follow-up, the rental costs of branch premises, the costs of publications, purchasing equipment needed for the work of the Foundation, and all that benefits the work of the Foundation).

All of this will assist the Foundation in working towards its mission, noting that we continue to operate under the direct supervision of his eminence Sheikh Amjad Riyadh (may Allah prolong his support), who, in line with article 15 of our constitution, was appointed and authorised by your eminence. We take all necessary procedures to ensure that all dues reach those who deserve it. We also work on managing endowments (Waqf), which have been specified to be under the custodianship of the supreme religious authority, embodied in yourself, and whose profits go to the orphans registered with the Foundation.

We also ask your eminence to continue your blessings and prayers for our work. May the peace and blessings of Allah be with you.

In the Name of Allah, the Most Beneficent, the Most Merciful

Assalamu Alaykum wa Rahmatullah wa Barakatoh,

We salute you for continuing this fruitful journey, and we congratulate you on expanding your activities to include, in addition to caring for the orphans and widows, assisting the displaced, ill and wounded. We thank you, and all those who work alongside you, for this remarkable humanitarian effort. You should appreciate the success that Allah (SWT) has granted you to be on this path, and hence multiply your efforts to offer the best of services to the groups aforementioned, in accordance to the facilities available to you. May Allah guide your steps, support you, and increase your rewards. We also give you permission with regard to what you have asked, conditional on the supervision of his eminence Sheikh Amjad Riyadh, may Allah maintain his glory. This permission is for a period of five years.

Ali Al-Hussaini Al-Sistani
5 Safar 1439

هـ / صفـر ١٤٣٩
عـلى حسينى
عـلى حسينى

أحمد عبد الحـسين رادهي
Ahmad Abdul-Hussain Radhee
CEO, Al-Ayn Social Care Foundation
22 October 2017
[1 Safar 1439]



بِسْمِ اللَّهِ الرَّحْمَنِ الرَّحِيمِ
﴿وَقُلْ أَعْمَلُوا لِغَيْرِ اللَّهِ عَمَلَكُمْ وَرَسُولُهُ وَالْمُؤْمِنُونَ﴾

سماحة آية الله العظمى المرجع الأعلى السيد علي الحسيني السيستاني (ع) دام ظلّه
السلام عليكم ورحمة الله وبركاته ...

ويعد سيدنا المعظم مؤسسة العين التي بذرت بذرتها وسقيتم برعمها ها هي قد أظلت بفروعها وأوراقها يتامى وأرامل العراق ونازحيه. وها هي يوماً بعد يوم تمد فروعها ومكاتبها في محافظات العراق وأقصيته على أمل أن تقدم خدماتها لأوسع شريحة من مجتمعنا المحروم. وهي لا تزال مستمرة في كفالة ورعاية يتامى الشهداء المتطوعين الذين لبوا نداءكم الذي حفظ الأرض والعرض من رجس الدواعش. وكذا ما زالت مستمرة برعاية ذوي ضحايا العمليات الإرهابية التي وقعت في المناطق التي داهمها الإرهاب الأعمى ليختطف منهم أباعهم وإخوانهم وأولادهم. وكذا يتامى المؤمنين الذين توفوا وفاة طبيعية. ونظراً للتوسع الكبير في عمل المؤسسة وازدياد أعداد المتطوعين للعمل مع المؤسسة فقد حصلت المؤسسة على صفة النفع العام وما يترتب عليها من تنزيل من الدخل الضريبي إضافة لحصولها على الصفة الاستشارية بالدرجة الخاصة في المجلس الاقتصادي والاجتماعي في الأمم المتحدة. مضافاً إلى عضويتها في اليونسيف. وعقدتها لاتفاقيات مهمة مع منظمات عالمية. وكذا حصولها على شهادات من قبل فعاليات المجتمع المختلفة ما يجعل المؤسسة في مصاف المؤسسات العالمية. وقد أكملت - والحمد لله - تسجيل جميع فروعها ومكاتبها خارج العراق تسجيلاً قانونياً متيناً يسهل على المؤمنين التعاون معها وتقديم العون لیتامى العراق من خلالها.

هذا وقد ازداد عدد الیتامى المكفولين من قبل المؤسسة حتى تخلى خمسين ألف یتيم في عامنا الحالي. مضافاً إلى الأرامل والنازحين والمرضى والجرحى الذين فتحت المؤسسة أبوابها لاستقبالهم وتقديم العون التام لهم وشملهم بكل البرامج والمشاريع التي أعدتها لهم والتي بذل القائمون عليها وسعهم في جعلها من أرقى الخدمات وأكثرها تطوراً في بلدنا العزيز. وكل ذلك مستمداً من وصاياكم وتوجيهاتكم المستمرة.

سيدنا المعظم ونظراً لما تقدم فقد ازدادت نفقات المؤسسة بسبب هذا التوسع من جهة. ورغبة المؤسسة المستمرة للوصول بالكفالة التي توليها للیتامى والفقراء والنازحين إلى أفضل مستوى ممكن في الجوانب الصحية - بما يشمل التأهيل النفسي - والتربوية والتعليمية والترفيهية ومشاريع الاكتفاء الذاتي وبناء وترميم المساكن لهم. بالإضافة إلى الرواتب المالية النقدية والعينية المعمول بها منذ نشأتها. الأمر الذي أثقل كاهل المؤسسة نظراً لازدياد أعداد الیتامى الموقنين والمكفولين فيها وشمول الفقراء والنازحين والمرضى والجرحى.

وإذ تشرف مؤسسة - بجميع كوادرها ومتطوعيها داخل العراق وخارجها - بأن تقدم وافر شكرها الجزيل وامتنانها الكبير لشخص سماحتكم الكريم على رعايتكم لها طيلة فترة عملها تحت مباركة وأذنية سماحتكم في قبض الحقوق الشرعية وصرفها على شؤون يتامى المؤمنين وأراملهم ومنذ (6/ صفر المظفر/ 1428 هـ) والتي جددت في (25/ صفر المظفر/ 1430 هـ) من ثم في (10/ صفر المظفر/ 1433 هـ) و (12/ صفر المظفر/ 1436 هـ) وكل ذلك تحت رعاية وإشراف فضيلة العلامة الشيخ أمجد رياض (دامت تآييداته). نتقدم إليكم بطلب تجديد الإذن في هذا العمل بعد أن انقضت مدة الإذن السابق. لیتمكن المؤمنون في داخل العراق وخارجها من المساهمة في تغطية نفقات احتضان الیتامى وتقديم الدعم للفقراء والنازحين والمرضى. وذلك من خلال أمور:

1. الحقوق الشرعية من السهمين سهم الامام (عليه السلام) وسهم السادة شرفهم الله.
2. الأموال المجموعه في صناديق معدة لذلك والتي هي صدقات مقبوضه باذنكم. وكذلك الصدقات الإلكترونية وكل أنواع الصدقات.
3. الصدقات الجارية وأثاث الموتى وإدارة الأوقاف الخيرية التي تنشأ بها بنايات تكون وقفيها بتولية من المرجعية الدينية العليا والتي يكون ريعها لمصلحة الیتامى.
4. التبرعات والخيرات العامة ونحوها والمواد العينية (اللبسة، المواد الغذائية، الاحتياجات المنزلية، الأجهزة الكهربائية، مواد البناء).
5. الزكاة والكفارات وردود المظالم ومجهول المالك وزكاة الفطرة وثلاث الفقراء في أضاحي الحجاج.
6. مجمل أعمال المؤسسة (شراء الصناديق، أجور المتابعات، إيجارات الفروع، تكاليف المطبوعات، شراء الأجهزة الضرورية لعمل المؤسسة وكل ما يخدم عملها).

فكل هذا يعين المؤسسة في مسعاها المذكور. علماً أننا لانزال نعمل بإشراف مباشر من فضيلة العلامة الشيخ أمجد رياض (دامت تآييداته) المعين والمخول من قبلكم تطبيقاً للمادة (15) من النظام الداخلي للمؤسسة. ونراعي كل الإجراءات الضرورية للتأكد من وصول الحق إلى مستحقه. وكذلك نحن نعمل على إدارة الأوقاف التي عينها الواقف على أن تكون بتولية المرجعية الدينية العليا المتمثلة بسماحتكم والتي يعود ريعها للیتامى المسجلين لدى المؤسسة. كما ونلتمس من سماحتكم أيضاً المباركة لهذا العمل والدعاء لنا بدوام التوفيق. والسلام عليكم ورحمة الله وبركاته.

بِسْمِ اللَّهِ الرَّحْمَنِ الرَّحِيمِ

تحيتكم على مواصلة هذه المسيرة المعطاءة وبنا لك كم اتساع نشاطكم فيها لستل
بالإضافة إلى رعاية الیتامى والأرامل تقديم العون للنازحين والمرضى والجرحى، سآكرين
لكم ذلك ليس يسآدكم هذا العهد السابق الرابع، ويسبغ ان نعدده امامكم الله تعالى
من حسن التوفيق في هذا السبيل متضاعفاً من جهودكم لتقديم افضل الخدمات للسرغ
المذكورة وفق ما يتاح لكم من إمكانيات. سآد الله خطاكم ورعاكم وآردكم في الامم لتوفيق.
وقد آذآلكم فيما طلبتم مشروطاً بإشراف فضيلة العلامة الجليل الشيخ أمجد رياض دام غفره.

ومدة هذا الإذن خمسة أعوام. 5/ صفر الخير 1439 هـ



بِسْمِ اللَّهِ الرَّحْمَنِ الرَّحِيمِ

رئيس المؤسسة

22 تشرين الأول 2017 م

1/ صفر المظفر 1439 هـ

